
Zápis ze setkání pastorační rady  1. 10. 2024 20:15 
Římskokatolická farnost u kostela sv. Jakuba Staršího Praha - Kunratice 

Přítomni: P. Vojtěch Smolka, P. Jakub Žákavec, Daniela Jančíková, Oliver Macháček, Dominika 
Macková, Jana Steifová, Svatomír Mydlarčík, Ladislav Hylena, Jakub Formánek 
Omluveni: jáhen Jakub Haloda, Jana Krausová 

Průběh setkání: 
1) Chvíle neformálního setkání + společná modlitba
2) Okruhy odpovědností členů pastorační rady

 Vize a mise (Dominika a Oliver)
◦ Vzhledem k množství bodů v harmonogramu PRF bylo toto téma odsunuto na později. 

 Technické záležitosti (za technický tým Ladislav a Jakub F.)
◦ U tohoto bodu proběhla delší diskuse, které vyústila v následující závěry: 

▪ Pokud je nějaký požadavek na technický tým (např. přebalovací pult), tak technický 
tým není tím, kdo by měl vybrat, jaký přebalovací pult bude zakoupen. 

▪ Ideální postup (např. u přebalovacího pultu by byl následující: 
 přebalovací pult vybírají v 1. fázi maminky, 
 maminky předloží Vojtěchovi 2-3 návrhy a Vojtěch schválil finanční dotaci, 
 následně může technický tým přispět do diskuse svým názorem ohledně 

vhodnosti konkrétního řešení případně s pomocí v instalaci. 
▪ Při diskuzi zazněla poznámka od Jakuba F., že technický tým častěji řeší záležitosti 

v Nazaretě než na faře. 
 Vojtěch doplnil, že mu přijde přijatelné, když lidé z farnosti pomohou při 

provozu Nazareta, když recipročně Nazaret jako farnost také využíváme. 
 Jana S. a Dominika zmínily, že by za zvážení stálo (příležitostné) využívání tzv. 

hodinového manžela, Vojtěch doplnil, že je možné domluvit trvalejší spolupráci 
s firmou, která se podílela při adaptaci v roli subdodavatele, tuto spolupráci by 
si dovedl v případě potřeby představit. 

▪ Z diskuse vznikl podnět k novému řešení nástěnek: 
 Daniela vznesla požadavek na pomoc při hledání řešení nástěnky u zadního 

vchodu, u které často „zápasí“ s padajícími plakátky.
 Vznikla diskuse, zda by nebylo na místě udělat nějakou revizi/update způsobu 

předávání informací přes nástěnky. Zazněl nápad, že bychom o pomoc mohli 
požádat Johanku Birusk, jednání s ní si vzala na starost Dominika (a Oliver). 

 Liturgické záležitosti (Daniela) 
◦ Vizte téma nástěnky … 

 Ekonomické záležitosti (Oliver) 
◦ Oliver krátce shrnul aktuální stav ohledně adaptace a celkové finanční bilance. 

 Kronika, kniha o kostele, pohlednice atd. (Svatomír) 
◦ Podle vyjádření Svatomíra na knize o kostele prof. Royt pracuje, termín dokončení nyní 

nelze přesněji stanovit. 
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 Katecheze dětí a mládeže a související aktivity (z PRF zatím nikdo, katechetický tým) 
◦ Spolčo mládeže: vede Jana a Tomáš Krausovi, účastní se cca 8 osob, forma je různá, dle 

rozvrhu, který je předem připraven v úzkém týmu s Vojtěchem (sdílení, vybrané téma, 
host a přednáška, modlitební). 

◦ Dětské katecheze: 
▪ Na dětské katecheze není moc času, protože mezi odchodem z kostela a příchodem

do kostela je třeba zorganizovat přesun z / do kostela, přezutí a odložení bund, při 
ne úplně dlouhém kázání na katechezi zbyde jen pár minut. 

▪ Zazněl návrh, že by dětská katecheze byla při farní kávě – Dominika navrhla, že by o
nové (hlubší) formě dětské katecheze pohovořila s Nikol, případně že by byly poté 
učiněny další kroky v případné pracovní skupině. 

▪ Jako další zazněl návrh na nějaké katecheze pro dospělé v adventu – ohledně toho 
by Dominika oslovila Karla. 

 Formace dospělých (Jakub Haloda) 
◦ probíhají pravidelná setkání katechumenů ve čtvrtky a biřmovanců v neděle, setkávání 

vede Jakub (čtvrtky) a Vojtěch (neděle). 
 Společenství a setkávání (zatím nikdo, Dominika ráda pomůže) 

◦ Toto téma se neřešilo. 
 Akce s evangelizačním přesahem (Jana S., Jana K., Oliver) 

◦ Noc kostelů (Jana S.): krátké shrnutí, převážně v pozitivním duchu 
◦ Kunratice žijou (Oliver): krátké shrnutí, v pozitivním duchu 
◦ Rozsvěcení vánočního stromku (zatím nikdo): proběhla diskuse o účasti Jakobandu při 

rozsvěcení vánočního stromku před radnicí v Kunraticích, Dominika předala nedobrou 
zkušenost některých členů Jakobandu, ale přesto souhlasila, že se členy projedná účast 
Jakobandu a dá vědět. 

3) Témata pastoračních radních: 
 Pravidelné setkávání PRF (Dominika)*

◦ Toto téma se neřešilo. 
 Společný komunikační kanál PRF (Dominika) 

◦ Proběhla diskuse na téma založení skupiny v aplikaci WhatsApp, ale protože Svatomír 
odmítl komunikovat přes tuto aplikaci, tak nedošlo k všestranně přijatelné dohodě. 

 Společný komunikační kanál farnost (Dominika) 
◦ Také v tomto bodě proběhla diskuse, ale kvůli ochraně osobních údajů nebyl soulad na 

tom, realizovat tento nápad. 
 Pietní místo nenarozených dětí (Dominika) 

◦ Dominika zmínila, že dostala několik podnětů k tomuto bodu. Ostatní členové rady měli
souhlasné či neutrální stanovisko, ale nevznikla další konkrétní iniciativa k realizaci. 

 Výroba růženců dětmi + modlitba růžence v říjnu (Dominika) 
◦ Proběhla krátká diskuze bez výraznějšího závěru, kvůli nedostatku časového prostoru. 

 Podnět Johanky k vánočnímu divadlu (Dominika)
◦ Bylo domluveno, že se bude realizovat, členové PRF byli nápadem nadšeni. Následně se

řešil vhodný termín. [Termín byl dodatečně doladěn na 8. 12.] 
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 Časy večerních mší (Dominika)** 
◦ Dohodnuto, že proběhne hlasování s cílem zjistit preference časů všednodenních mší 

svatých. Hlasování se uskuteční při mších svatých v neděli 20. 10. Dominika přípraví 
hlasovací lístky. 

 Kurz Filip (Dominika)
◦ Téma některé členy PRF nadchlo – Jana S., Oliver a Dominika přislíbili další aktivitu. 

Další témata z Harmonogramu se kvůli vyčerpání časové kapacity neřešila. Mezi nimi tato: 
1. Rok milosrdenství (Dominika) 
2. Nástěnky jako divadelní program 

+ katechetický self point pro děti během farní kávy (Dominika) 
3. Spirituálně pohybové cvičení – Enrapha.cz (Dominika) 
4. Pravidelné „náboženství“ pro dospělé (Dominika) 
5. DRM pro všechny (Dominika) 
6. Duchovní obnova na celý den (Dominika) 
7. Výlety (Dominika) [později byl realizován nápad výletu na Zelenou horu (Oliver)] 
8. IS Omnia – Farnost do kapsy (Dominika) 
9. Modlitební skupinky (Dominika)

* téma bylo diskutováno 12. 3. 2024, bod 6., čl. b. (hlasování) 
** téma bylo diskutováno 24. 4. 2024, bod 2 (odklad na podzim) 

Zapsal: Oliver Macháček 
Doplnil a schválil: P. Vojtěch Smolka, farář 

3/3


	Zápis ze setkání pastorační rady 1. 10. 2024 20:15

